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Side 1 
 

Menighedsrådsmøde i Vor Frue – Vindinge Sogns Menighedsråd 

Onsdag d. 12. juni 2024 kl. 19.00 i Samlingsstedet. 

Beslutningsprotokol 
 

Til stede: Else-Marie Høgstrup, Erik Johannes Larsen, Lotte Søndergaard Møller, Seth Johnn 

Fjeldsted, Bodil Frantsen, Marianne Lauritzen, Maiken Gotlieb Wilhelmsen, Karina Ankjær Johan-

sen, Jeanett Bruntse-Olsen, Kjeld Erik Sørensen, Hanne Hellerup Ladegaard-Pedersen, Karen 

Giødesen (Præst) Paul Kofoed Christiansen (Vikarpræst), Heidi Frost Andersen (Medarbejderre-

præsentant) 

Afbud: Mette Rasmussen 

Referent: Martin Gundersen 

 

1. Godkendelse af dagsorden: 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2. Godkendelse af beslutningsprotokol fra sidste møde, samt underskrift: 

Beslutningsprotokollen blev godkendt og underskrevet. 

 

3. Nedsættelse af et gudstjenesteudvalg: 

Else-Marie kom med et kort oplæg til begrundelse for forslaget. 

Menighedsrådet besluttede, at der skal nedsættes et gudstjenesteudvalg, på menighedsrådsmødet 

i januar. 

Gudstjenesteudvalg bliver sat på aktionslisten. 

 

4. Kollektudvalgets oplæg til kommende kollekt: 

Den nuværende kollektplan fortsætter ind til 1 januar 2025. Den vil blive sendt ud sammen med 

beslutningsprotokollen. 

Kollektudvalget mødes igen til januar, når det nye menighedsråd er trådt til. 

 

5. Menighedsrådsvalg 2024: 

- Erik informerede om at han stiller op igen til menighedsrådsvalget, men vil ikke stille op som 

  formand. 

- Erik kom med en kraftig opfordring til alle om at melde ud, om man stiller op eller ej. 

- Lotte opfordrede til at informere nye menighedsrådsmedlemmer om hvad det reelt indebærer at 

  være i et menighedsråd. Det er Ikke kun den religiøse del det drejer sig om. Der er rigtig meget 

  andet der fylder når man sidder i menighedsrådet. Lotte forventer at stille op. 

- Johnn stiller op igen. 

- Karina stiller op igen. 

- Karen fortæller at det nogle steder kan være en fordel at have 2 års perioder i menighedsrådet. 

  Opfordrer også alle til at melde ud om de stiller op eller ej. 

- Jeanett stiller op igen. 

- Hanne stiller op igen. 

- Bodil vil gerne træde ud hvis der kommer yngre kræfter til. 

- Marianne har ikke besluttet sig endnu. 

- Maiken stiller op igen. 
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Kjeld stiller ikke op. 

Deadline til valgbestyrelsen, for aflevering af materiale om valget til næste KirkeNyt, er mandag 

d. 5. august. 

 

6. Orientering: 

  

• Formanden: 

- Erik orienterede fra møderne som vi og resten af sognene, havde i Provstiet om-

kring Kirke liv og økonomi. Else-Marie og Jeanett supplerede med information. 

- Vi besluttede på et tidligere menighedsrådsmøde at der skal være vimpel oppe i 

vores flagstænger, når ikke der flages. Vi tager det op på næste menighedsråds-

møde. 

- Der er bestilt børneattester på alle i menighedsrådet. Dem som ikke har godkendt 

forespørgslen, som I har modtaget i jeres digitale postkasse, bedes få det gjort 

hurtigst muligt. 

 

• Præster: 

 Karen: 

- Paul er i gang med fyraftensrefleksioner med omkring 25 deltagere hver gang. 

Størstedelen af deltagerne, er nogle vi ikke ser i kirkerne normalt. 

- Open Chuch d. 2-4 juli i Ny Vor Frue kirke er ved at være på plads. Har man mu-

lighed for at være med vært på en 4 timers vagt, kan man henvende sig til Paul 

eller jeg. 

- Konfirmandtilmelding er åbnet og planlægningen af undervisningen er i gang. 

Paul og jeg kommer til at undervise hver for sig, men også sammen. Der er plan-

lagt en overnatning i Domkirken for konfirmanderne. 

- Der er Pilgrimsvandring på søndag med gudstjeneste i Vindinge kirke kl. 10.30 og 

vandring umiddelbart derefter. 

- Der er sogneudflugt på mandag med 50 deltagere. 

- Aktivitetsudvalget og jeg overvejer at flytte tidspunktet, for børnegudstjenesterne, 

til kl. 17 i efteråret. Menighedsrådet bakker op om det. 

Paul: 

- Til Herreværelset deltog 18 herrer. Vi fortsætter i efteråret med 3 herreværelser. 

      Tage, Paul og 2 andre herrer er tovholder på planlægningen. 

 -     Personalet havde en skøn tur til Gl. Holtegård i går. 

 

Johnn: 

- Johnn foreslog præsterne at lave en form for prædikenværksted. 

Karen svarede at det er i tankerne og er en rigtig god ide. 

 

• Kontaktperson: 

-     Der er hyret en vikar til kordegnekontoret, for at dække ind når Martin er på ferie. 

- Erik og Lotte er i gang med arbejdsbeskrivelserne, for alle medarbejderne. 

   

• Aktivitetsudvalg: 

 Else-Marie: 

-    Sogneudflugten er på plads. Der er 50 deltagere tilmeldt. 

-    Efterårets aktiviteter er på plads. 
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• Kirke- og Kirkegårdsudvalg: 

Hanne: 

-    Kirkegårdene ser fine ud. 

- Stephan kommer med ønsker til budget 2025. 

 

Kjeld: 

- Hvorfor er der er højt græs omkring flagstangen? 

Kirke- og kirkegårdsudvalget svarede, at det er en del af deres plan, om at der 

skal være plads til biodiversitet på kirkegården. 

Kirke- og kirkegårdsudvalget sørger for at der pænt på gravstederne og plads an-

dre steder til det lidt mere ”vilde”. 

 

Erik: 

- Jeg var ved at lave en skrivelse, til Provstiet, om at få lov til flytte hegnet og ind-

drage skoven til kirkegården. Da jeg fik nærlæst, svaret fra Stiftet, på vores oprin-

delige ansøgning, vurderer jeg at vi bliver nødt til at få Kirkekonsulenten til at ud-

arbejde et projekt, før vi kan komme videre. 

Erik og kirke- og kirkegårdsudvalget koordinerer så der hurtigst muligt bliver sat 

en dato på at kirkekonsulenten kan komme på besøg.  

 

•  Kirkeværge: 

- Der er sat Hjertestarter op ved Samlingsstedet. 

- Der er kommet en kvittering fra Nationalmuseet for vores indsendte rapporter 

vedrørende kalkning af vores kirker. Jf. dette svar fra dem: ” Der er en del kirker i 

køen foran jer, så der er lidt ventetid”, er det svært at sige hvad tidshorisonten er. 

 

• Kasseren: 

- Elektroniske bilag er vi startet op med her i juni måned. 

 

• Medarbejderrepræsentanten: 

- Intet er berette. 

 

• Øvrig orientering: 

- Intet at berette. 

 

Karen og Paul forlod mødet. 

 

7. Ønsker til budget 2025: 

- Erik bad om at menighedsrådets ønsker, til både drift og eventuelt andre ting, bliver indsendt til 

  kirkekontoret. Ønsker som ikke er almindelige driftsudgifter skal meget gerne understøttes af et 

  prisoverslag. 

- Erik informerede om at den foreløbige ligning kommer fra Provstiet i juli måned, og kommer jf. de 

  nye frister for regnskab og budget, til at ligge meget tæt op ad den endelige ligning. 

 

8. Vindinge kirke 150-års jubilæum d. 18/7 2025: 

Menighedsrådet nedsatte et udvalg bestående af: Heidi, Else-Marie, Jeanett, Karen. 

Jubilæet blev tilføjet på aktionslisten. 
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9. Tidsregistrering: 

Menighedsrådet besluttede at udsætte opstarten af tidsregistrering til d. 1/8 2024, på grund af 

Ferieperioden i juli og at Churchdesk´s tidsregistreringssystem ikke er på plads endnu. 
 

10. Aktionslisten: 

- Punktet ”Samlingsstedet / Arkitekt / Oplæg ombygning / Ombygning” slettes. 

- Gudstjenesteudvalg tilføjes jf. punkt 3. 

- Kollektudvalgets færdiggørelses år ændres til 2025 jf. punkt 4. 

- Vindinge kirkes 150 års jubilæum tilføjes jf. punkt 8. 
 

11. Eventuelt: 

- Else-Marie: Tidligere var den ene af vores præster også kontaktperson. Er det noget man har 

  overvejet igen? Lotte svarede at Karen er blevet spurgt, men har sagt nej tak for nuværende. 

- Maiken: Hvornår bliver præstestillingen slået op. Erik svarede at det blev vendt på mødet i 

  Provstiet i tirsdags og Provsten lovede at tage fat i Biskoppen, og vende tilbage med et tidspunkt 

  til os. 

- Else-Marie: Bodil, Erik og Else-Marie har være på Landsforeningens årsmøde for menighedsråd 

  på Nyborg Strand. 

- Johnn: Husk Landemode på onsdag kl. 10.00. 

- Karen: På næste menighedsrådsmøde vil jeg gerne have punktet, fra menighedsrådsmødet 

  d. 22/5 2024, omkring organisters mulighed for at øve i kirken, på dagsordenen igen. 

- Næste møde er d. 22. august 2024 i Sognegården i Vindinge. 

 

Erik Johannes Larsen  

Jeanett Bruntse-Olsen  

Mette Rasmussen Afbud 

Karina Ankjær Johansen  

Bodil Frantsen  

Else Marie Høgstrup  

Marianne Lauritzen  

Kjeld E. Sørensen  

Maiken Gotlieb Wilhelmsen  

Karen Giødesen  

Seth Johnn Fjeldsted  

Lotte Søndergaard Møller  

Hanne Hellerup Ladegaard-Pedersen  

 


